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استاد سابق دانشگاه هاروارد در گفت وگو با »فرهیختگان« مطرح کرد

ارتش و صنعت
 تامین کنندگان منابع مالی 

 پژوهش های دانشگاهی آمریکا 

 »فرهیختگان« از پتانسیل های دانشگاه های آزاد استان فارس گزارش می دهد

از فراهم بودن زمینه اشتغال
تا انتخاب آزاد میان 1۰۰ رشته
6

بسیج دانشجویی 
وز کشور بپردازد به تحلیل مسائل و مشکلات ر

فرزاد جهان بین، سرپرســـت معاونت فرهنگی و دانشـــجویی 

دانشـــگاه آزاد اسلامی در جلســـه اعضای بسیج دانشجویی 

دانشـــگاه آزاد اسلامی استان کرمان که در واحد کرمان برگزار 

شد، گفت: »مقام معظم رهبری منویات متعددی درباره تشکل  ها 

دارند که بسیج دانشجویی به عنوان یک تشکل انقلابی باید این 

خواسته  ها را سرلوحه فعالیت  های خود قرار دهند.« سرپرست 

معاونت فرهنگی و دانشـــجویی دانشـــگاه آزاد اسلامی افزود: 

»مطالبه گری بحق یکی از مواردی است که دانشجویان انقلابی 

و بسیجی باید پیگیر آن باشند، اما اگر مطالبه گری بحق نباشد 

و یا افراد مطالبه گر در وادی درست گام برندارند، بی شک باعث 

ناامیدی مردم خواهد شـــد.« جهان بین با اشاره به این موضوع 

که حضور فکری و بیانی در مسائل مهم کشور از خواسته  های 

مقام معظم رهبری از دانشجویان انقلابی است، گفت: »بسیج 

دانشجویی باید به تحلیل مسائل و مشکلات روز کشور بپردازد 

و نگذارد کشـــور با تحریف دشمنان آسیب ببیند. اولویت اول 

کشور تبیین مسائل و تحلیل آنهاست که باید موردتوجه بسیج 

دانشجویی قرار گیرد و مسائلی مانند راه اندازی گروه  های جهادی 

در اولویت بعدی قرار گیرد.«

 وی بـــا تاکید بر این موضوع که نیرو های انقلابی باید به قدری 

محکم و توانمند باشـــند که کسی توان مقابله با آنها را در هیچ 

زمینه ای نداشـــته باشـــد، ادامه داد: »این توانمندی نیازمند 

مطالعه و بصیرت اســـت که به عنوان اصلی اساسی باید به آن 

اهتمام ورزید تا بتوان دل  ها را مجذوب و قانع کرد.« جهان بین 

گفت: »افزایش ســـطح آگاهی دینی و سیاســـی یکی دیگر از 

مولفه  های نیرو های انقلابی است که توسط رهبر معظم انقلاب 

بار ها مورد تاکید قرار گرفته است. امربه معروف و نهی ازمنکر باید 

به صورت جذاب توسط دانشجویان انقلابی در دانشگاه انجام 

شـــود.« وی ادامه داد: »نیرو های انقلابی باید در برابر شبهات 

ایســـتادگی کنند و زمینه ساز روشـــنگری  ها در جامعه شوند. 

فعالیت  های نیرو های انقلابی باید مستمر و تاثیرگذار باشد.« 

جهان بین در ادامه تاکید کـــرد: »در حوزه فضای مجازی باید 

نیرو های توانمند انقلابی با شـــبکه شدن و با حضور بنیه دار و 

قوی و با ابتکار، پیروز نبرد در فضای مجازی شـــوند.« در ادامه 

این مراسم سیدسجاد مهدوی، مسئول حوزه بسیج دانشجویی 

سپهبد شهید حاج قاسم ســـلیمانی به ارائه گزارش پرداخت و 

تعدادی از اعضای بســـیج دانشـــجویی دانشگاه آزاد اسلامی 

استان کرمان به بیان دیدگاه  های خود پیرامون مسائل روز کشور 

و جهان پرداختند.

فعالیت آموزشی هیات علمی دانشگاه آزاد رصد می شود
مجری طرح توسعه شبکه علمی هوشمند دانشگاه آزاد گفت: »با 

راه اندازی داشبورد مدیریتی هوشمند داده ها، فعالیت آموزشی 

هیات علمی رصد می شود و آمار جامعی از تعداد دانشجویان در 

هر رشته خواهیم داشت.« 

ایمان عطارزاده در گفت وگو با مهر در تشـــریح جزئیات طرح 

توسعه شبکه علمی در دانشگاه آزاد، اظهار کرد: »درحال حاضر 

طرحی در دانشگاه آزاد شکل گرفته تحت عنوان طرح توسعه 

شـــبکه علمی که اولین هدف آن یکپارچه ســـازی داده  های 

دانشگاه اســـت؛ در همین راستا به منظور در دسترس بودن 

اطلاعـــات یکپارچـــه و دقیق از واحد ها داشـــبورد مدیریتی 

هوشـــمند داده  های دانشگاه طراحی شـــده است.« مجری 

طرح توسعه شـــبکه علمی هوشمند دانشگاه آزاد افزود: »در 

این داشبورد مدیریتی اطلاعات تمامی سرفصل  های دروس، 

رشته  ها و وضعیت هیات علمی در تمامی واحد های دانشگاه 

تجمیع و تدوین شـــده و دراختیار روسای واحد ها قرار گرفته 

اســـت. در فاز های بعدی قرار است به اطلاعات سایر حوزه  ها 

مثـــلا در حوزه پژوهش و یا حـــوزه اداری-مالی ورود و دیتای 

یکپارچه ای تولید کنیـــم.« وی ضمن بیان این مطلب که در 

این شرایط همه استان  ها مرجع دیتای یکسانی دارند، ادامه 

داد: »با راه اندازی داشـــبورد مدیریتی هوشمند داده ها، این 

امکان وجود دارد که وضعیت آموزشـــی هیات علمی، پرسنل 

یا به طور مثال حوزه پژوهش در واحد ها و یا اســـتان به صورت 

لحظه ای رصد شود. 

در پنل  ها رئیس استان، اطلاعات کل استان را به صورت تجمعی 

و یا خرد می تواند ببیند و ما در ســـازمان مرکزی اطلاعات کل 

واحد ها را در اختیار داریم.« عطارزاده در ادامه خاطرنشان کرد: 

»همچنین می توان به اطلاعاتی ازجمله اینکه در کل واحد های 

دانشگاه آزاد چه تعداد اعضای هیات علمی در چه مقاطعی و در 

چه مرتبه ای فعالیت دارند، دست یافت. 

از طرف دیگر می توان از این سامانه برای تسهیل در اجرای طرح 

تعاون اعضای هیات علمی استفاده کرد، به این صورت که اگر 

واحدی درخواست هیات علمی می دهد ما اولویت را به استان 

خودش می دهیم و از واحد می پرســـیم که آیا در واحد همجوار 

شما هیات علمی وجود دارد که از آن بهره بگیرید؟«  مجری طرح 

توسعه شبکه علمی هوشمند دانشگاه آزاد گفت: »این امر محقق 

نمی شود مگر اینکه اطلاعات جامعی از وضعیت هیات علمی 

داشته باشیم و از این طریق بالطبع انتقال اعضای هیات علمی 

از واحدی به واحد دیگر، با اســـتفاده از امکان سنجی به صورت 

منطقی انجام می شود.« 

وی با اشاره به اینکه به واسطه این داشبورد مدیریتی نسبت استاد 

به دانشـــجو در تمامی واحد ها مشخص می شود، تصریح کرد: 

»رشته  های تحصیلی در این داشبورد مدیریتی، در قالب هفت 

گروه اصلی فنی و مهندســـی، علوم انسانی، علوم پزشکی و... 

و همچنین ۶۳ گروه فرعی طراحی شده که ذیل آنها رشته  های 

مختلف تحصیلی قرار می گیرد. همچنین تعداد دانشجویان در 

هریک از رشته  ها کاملا مشخص است.« 

عطارزاده اظهار کرد: »طرح نظام یکپارچه داده در دانشگاه آزاد با 

همکاری مرکز سنجش و پذیرش و مرکز فناوری اطلاعات و شبکه 

علمی دانشگاه آزاد آغاز شده و تاکنون یک غربالگری منسجم از 

تمامی واحد های دانشگاهی صورت گرفته تا با هماهنگ سازی 

کد هـــا و عناوین دروس با ســـرفصل  های وزارت علوم، دیتای 

منسجمی از تمامی واحد ها داشته باشیم.«

بخش  های تخصصی بیمارستان فرهیختگان 
توسعه می یابد

حمیدرضا غلامرضایی، رئیس بیمارستان فرهیختگان دانشگاه 

آزاد اسلامی در گفت وگو با ایسکانیوز، درباره ظرفیت  های این 

بیمارســـتان اظهار کرد: »بیمارســـتان فرهیختگان وابسته به 

دانشـــگاه آزاد اسلامی است که در شمال غربی تهران و منطقه 

پونک، در فضایی ۴۷ هزار مترمربعی ساخته شده و دارای ۳20 

تخت است. این بیمارستان دو سال پیش با حضور وزیر بهداشت 

در بهمن ماه افتتاح شـــد و از ابتدای سال ۹۸ فعالیت خود را با 

به کارگیری کادر مجرب پزشکی و پرستاری آغاز کرد.«

وی افزود: »اسفندماه سال گذشته که بیمارستان فرهیختگان 

درگیر کرونا شد، خدمات قابل توجهی به خانواده دانشگاه آزاد 

و مردم ارائه دادیم. درواقع این بیمارســـتان مرکزی آموزشـــی 

و پژوهشـــی اســـت که ماموریت آن ارائه خدمات آموزشی به 

دانشجویان پزشکی دانشگاه آزاد و خدمات تشخیصی درمانی 

به خانواده دانشگاه آزاد و مردم است.« غلامرضایی ادامه داد: 

»با توجه به اینکه دانشـــگاه آزاد دانشگاهی اجتماعی است، 

اسفندماه سال ۹۸ طبق دســـتور واحد علوم پزشکی تهران، 

بیمارســـتان  های دانشگاه آزاد در حوزه کرونا وارد عمل شدند. 

به طوری که طی مدت زمان شیوع این بیماری، حدود دو هزار 

بیمـــار کرونایی را ویزیت، بســـتری و درمان کردیم و با کاهش 

میزان بیماران در اواسط اردیبهشت، پذیرش بیماران کرونایی 

متوقف و مجددا فعالیت  های عادی بیمارســـتان از سر گرفته 

شـــد.« رئیس بیمارســـتان فرهیختگان دانشگاه آزاد اسلامی 

تصریح کرد: »بیمارستان فرهیختگان دارای یک آزمایشگاه بسیار 

مجهز،  بخش سی تی اسکن و رادیولوژی است. البته بخش  های 

جدید مانند کت لب، استروک سنتر،  بخش سکته  های مغزی و 

 NICU پیوند کلیه درحال آماده شدن است. همچنین  بخش

و  بخش ICU این بیمارســـتان با 25 تخت فعال است و  بخش 

پایش ســـلامت نیز به زودی فعال خواهد شد.« وی با اشاره به 

 بخش دیالیز بیمارســـتان فرهیختـــگان گفت:  »بخش دیالیز 

این بیمارســـتان در سالگرد افتتاح آن راه اندازی شد و تاکنون، 

حدود چهار هـــزار دیالیز انجام شـــده و در این حوزه به مردم 

خدمت رسانی می کنیم.«

غلامرضایی درباره استفاده از ظرفیت دانشجویان دانشگاه آزاد 

به عنوان کارکنان بیمارستان فرهیختگان بیان کرد: »باتوجه به 

فعالیت خوب سیستم پرستاری دانشگاه آزاد، بیشتر پرستاران 

این بیمارستان آموزش دیده  های واحد های دانشگاه آزاد هستند. 

همچنین پزشـــکان این بیمارستان نیز از اعضای هیات علمی 

دانشگاه آزاد هستند. البته ما بیشتر خدمات را به خانواده بزرگ 

دانشگاه آزاد ارائه می دهیم، به طوری که بیش از 50درصد بیماران 

جزء خانواده دانشگاه آزاد هستند.«

رئیس بیمارســـتان فرهیختگان درباره تغییر در نحوه پرداخت 

حقوق پزشکان و پرستاران فعال در زمینه مبارزه با کرونا عنوان 

کرد: »طبق دســـتور ریاست عالی دانشگاه آزاد، پاداش کرونا را 

به تمام پرسنل اعم از درمانی و غیردرمانی تا چند ماه پرداخت 

کردیم و به ترتیب درحال محاسبه و پرداخت است.«

  چه خبر از دانشگاه

وند تحقیقات و مقالات علمی داشته است؟  وس کووید-1۹ چه تاثیری بر ر  شیوع ویر

توسعه همکاری  های علمی 
ونا بین المللی در دوران کر
5

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی از خبرگزاری مهر بازدید کرد

دکتر محمدمهدی طهرانچی، رئیس دانشـــگاه آزاد اسلامی در 

گرامیداشـــت روز خبرنگار و عید ســـعید غدیرخم، روز گذشته 

از خبرگزاری مهر و روزنامـــه تهران تایمز بازدید و با مدیرعامل، 

دبیـــران و خبرنگاران این مجموعه رســـانه ای دیدار و گفت وگو 

کرد. علی ســـروری مجد مشـــاور ریاســـت و رئیس مرکز حوزه 

ریاست، روابط عمومی و هماهنگی استان ها، فرزاد جهان بین 

سرپرست معاونت فرهنگی و دانشجویی، رضا همدانچی مدیرکل 

روابط  عمومی و یوسف قوچانی غروی قائم مقام و معاون اجرایی 

مرکز رسانه و نشر علمی، دکتر طهرانچی را در این بازدید همراهی 

کردند. دکتر طهرانچی، رئیس دانشـــگاه آزاد اسلامی در دیدار 

با محمد شـــجاعیان، مدیرعامل گروه رسانه ای مهر با توجه به 

اهمیت علم، فرهنگ و اقتصاد به عنوان ســـه مولفه مورد تاکید 

مقام معظم رهبری، بر نقش رســـانه  ها با توجه به این سه حوزه 

تاکید کرد و گفت: »خبرنگاران موفق در رسانه  ها به دنبال انعکاس 

تصویر خوب و واقعی از جامعه هستند و درواقع خبرنگاران باید در 

انعکاس اخبار به سبک انقلاب اسلامی توجه ویژه داشته باشند.«

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی تاکید کرد: »مدارس عالی مهارتی 

دانشگاه آزاد اسلامی با مشارکت مجموعه رسانه ای خبرگزاری 

مهر می تواند در تربیت نیروی انسانی متخصص و انقلابی در حوزه 

رسانه ای مشارکت و هم افزایی داشته باشد.« عضو هیات امنای 

دانشگاه آزاد اسلامی خاطرنشان کرد: »سازمان تبلیغات اسلامی 

و دانشگاه آزاد اسلامی دو نهاد مهم و تاثیرگذار هستند و خوشحال 

می شـــویم که رســـانه  های این دو مجموعه با یکدیگر تعامل و 

همکاری نزدیک داشـــته باشند.« همچنین محمد شجاعیان، 

مدیرعامل مجموعه رسانه ای مهر، دانشگاه آزاد اسلامی را جزء 

سرمایه  های مهم کشور دانست و گفت: »دانشگاه آزاد اسلامی در 

حوزه علم و فرهنگ کشور یک اتفاق تاثیرگذار است، به طوری که 

بسیاری از شهر ها و شهرستان  ها را با نام واحد های دانشگاه آزاد 

اسلامی می شناسند.« مدیرعامل مهر گفت: »تلاش ما در این 

خبرگزاری در راستای امیدآفرینی به عموم مردم و جامعه است.« 

در ادامه این بازدید، رضـــا همدانچی، مدیرکل روابط عمومی 

دانشگاه آزاد اسلامی از تعامل و همکاری نزدیک خبرگزاری مهر 

با دانشگاه آزاد اسلامی در تولید و انعکاس اخبار و فعالیت  های 

دانشگاه قدردانی کرد. دکتر طهرانچی در ادامه، ضمن بازدید از 

بخش  های مختلف خبرگزاری مهر و روزنامه تهران تایمز، با اهدای 

شـــاخه گل به خبرنگاران، روز خبرنگار و عید سعید غدیرخم را 

تبریک گفت. رئیس دانشگاه آزاد اسلامی در جریان این بازدید، 

به سوالات خبرنگاران حوزه دانشگاه خبرگزاری مهر پاسخ داد. 

تبدیل وضعیت کارکنان قراردادی دانشگاه آزاد اسلامی
سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع دانشگاه آزاد اسلامی 

از آغاز تبدیل وضعیت کارکنان قراردادی دانشگاه آزاد اسلامی 

در آیند ه ای نزدیک خبر داد. محمدمهدی فداکار، سرپرســـت 

معاونت توسعه مدیریت و منابع دانشگاه آزاد اسلامی در گفت وگو 

با خبرنگار روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی، با بیان اینکه به 

پیشنهاد معاونت توسعه مدیریت و منابع دانشگاه آزاد اسلامی 

و موافقت دکتر محمدمهدی طهرانچی، رئیس دانشـــگاه آزاد 

اســـلامی روند تبدیل وضعیت کارکنان قراردادی دانشگاه آزاد 

اسلامی به زودی آغاز می شود، گفت: »آیین نامه تبدیل وضعیت 

کارکنان قراردادی دانشگاه آزاد اسلامی در دانشگاه وجود داشته، 

اما برای چند ســـال روند تبدیل وضعیت متوقف شـــده بود که 

این فرآیند مجددا آغاز خواهد شـــد.« وی افزود: »دستورالعمل 

تبدیل وضعیت کارکنان قراردادی دانشگاه آزاد اسلامی به زودی 

جهت اجرایی شدن به واحد های دانشگاه آزاد اسلامی سراسر 

کشور ابلاغ می شود.« سرپرست معاونت توسعه مدیریت و منابع 

دانشـــگاه آزاد اسلامی در پایان گفت: »درراستای تمرکززدایی 

برنامه  های دیگری درنظر گرفته شده است که طی هفته جاری 

اعلام خواهد شد.«
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